

**O‘QUV ADABIYOTINING  
NASHR RUXSATNOMASI**

Samarqand davlat chet tillar institutining  
2026 yil “7” martdagi “ 77 ” - sonli buyrug‘iga asosan

**SamDCHTI “Pedagogika, psixologiya va jismoniy madaniyat kafedra”si  
pedagogika fanlari bo‘yicha falsafa doktori (PhD), dotsenti D. M. Begmatova,**

**Samarqand davlat pedagogika instituti “Boshlang‘ich va maktabgacha ta’lim  
nazariyasi” kafedراسi o‘qituvchisi Sh.Sh.Doniyorovalar**

tomonidan

60110900 – Xorijiy til va adabiyoti (ingliz tili),

6011700 – O‘zbek tili va adabiyoti

mutaxassisligi talabalari uchun tavsiya etilgan

**"Umumiy pedagogika"**

nomli o‘quv qo‘llanmasiga

O‘zbekiston Respublikasi Vazirlar Mahkamasi tomonidan litsenziya berilgan  
nashriyotlarda nashr etishga ruxsat berildi.

**Rektor**

**B.A.Xolikov**

Ro‘yxatga olish raqami  
№ 77 / 08

<p><b>1. Mualliflar</b></p>	<p>SamDCHTI “Pedagogika, psixologiya va jismoniy madaniyat kafedra”si pedagogika fanlari bo’yicha falsafa doktori (PhD), dotsenti D. M. Begmatova, Samarqand davlat pedagogika instituti “Boshlang’ich va maktabgacha ta’lim nazariyasi” kafedrasini o’qituvchisi Sh.Sh.Doniyorovalar</p> <p>Д. М. Бегматова-Доцент, доктор философии (PhD) по педагогическим наукам кафедры «Педагогика, психология и физическая культура» Самаркандский государственный институт иностранных языков,</p> <p>Ш. Ш. Дониёрова-преподаватель кафедры «Теория начального и дошкольного образования» Самаркандский государственный педагогический институт .</p> <p>D. M. Begmatova Associate Professor, Doctor of Philosophy (PhD) in Pedagogical Sciences of the Department of Pedagogy, Psychology and Physical Culture, Samarkand State Institute of Foreign Languages ,</p> <p>Sh. Sh. Doniyorova- Lecturer of the Department of Theory of Primary and Preschool Education, Samarkand State Pedagogical Institute.</p>
<p><b>2. O’quv adabiyoti nomi:</b></p>	<p>“Umumiy pedagogika” / “Общая педагогика” / “General Pedagogy”</p>
<p><b>3. O’quv adabiyoti turi:</b></p>	<p>O’quv qo’llanma / Учебное пособие / Study Guide</p>
<p><b>4. Annotatsiya</b></p>	<p>Ushbu o’quv qo’llanma oliy ta’lim muassasalarida tahsil olayotgan talabalarga “Umumiy pedagogika” fanini quyidagi yo’nalishlar bo’yicha o’qitish uchun mo’ljallangan: 60110900 – Xorijiy til va adabiyoti (ingliz tili), 6011700 – O’zbek tili va adabiyoti. O’quv qo’llanma oliy o’quv yurtlari bakalavriat yo’nalishlari talabalar uchun mo’ljallangan bo’lib, umumiy pedagogika fanining nazariy asoslari va amaliy jihatlarini o’z ichiga oladi. Qo’llanma ikki asosiy moduldan – “Umumiy pedagogika” va “Pedagogik texnologiyalar”dan iborat bo’lib, jami 24 mavzuni qamrab oladi. Qo’llanmada zamonaviy pedagogika fanining eng dolzarb masalalari – xalqarolashuv, raqamlashtirish, innovatsion yondashuvlar, milliy va umuminsoniy qadriyatlar uyg’unligi, kompetensiyaviy yondashuv keng yoritilgan. Har bir mavzu nazariy materiallar, amaliy misollar, savol va topshiriqlar bilan boyitilgan. O’quv qo’llanma shuningdek pedagogik va nopedagogik yo’nalishlardagi talabalar, magistrantlar, pedagog</p>

	kadrlar malakasini oshirish kurslarida qatnashuvchilar va soha mutaxassisarlari uchun foydali qo‘llanma bo‘ladi.
<b>Аннотация</b>	<p>Данное учебное пособие предназначено для студентов высших учебных заведений, изучающих дисциплину «Общая педагогика» по следующим направлениям образования: 60110900 – «Иностранный язык и литература (английский язык)», 6011700 – «Узбекский язык и литература».</p> <p>Пособие разработано для студентов бакалавриата и охватывает как теоретические основы, так и практические аспекты общей педагогики. Учебное издание состоит из двух основных модулей — «Общая педагогика» и «Педагогические технологии», включающих в целом 24 темы.</p> <p>В пособии подробно рассматриваются актуальные вопросы современной педагогической науки: процессы интернационализации образования, цифровизации, внедрение инновационных подходов, единство национальных и общечеловеческих ценностей, а также реализация компетентностного подхода.</p> <p>Каждая тема дополнена теоретическим материалом, практическими примерами, вопросами для обсуждения и заданиями для самостоятельной работы. Учебное пособие будет полезно не только студентам педагогических и непедагогических направлений, но также магистрантам, слушателям курсов повышения квалификации педагогических кадров и специалистам в области образования.</p>
<b>Abstract</b>	<p>This textbook is designed for university students studying the discipline “General Pedagogy” in the following educational fields: 60110900 – <i>Foreign Language and Literature (English)</i>, 6011700 – <i>Uzbek Language and Literature</i>.</p> <p>The manual is intended for bachelor’s degree students and covers both the theoretical foundations and practical aspects of general pedagogy. It consists of two main modules — “General Pedagogy” and “Pedagogical Technologies”, comprising a total of 24 topics.</p> <p>The textbook thoroughly addresses the most relevant issues of contemporary pedagogical science, such as internationalization of education, digital transformation, innovative teaching approaches, the integration of national and universal human values, and the competence-based approach.</p> <p>Each topic includes theoretical material, practical examples, questions, and assignments for self-study. This textbook will be useful not only for students of pedagogical and non-pedagogical specialties, but also for master’s students, participants of teacher professional development courses, and education professionals.</p>